
Artium, Blåhøj Skole og Dalgasskolen 

Referat af skolebestyrelsesmødet torsdag den 29.04.2024 kl. 18.30 
Mødet blev afholdt på Dalgasskolen. 

 

  

- medlemmer:  Tanja, Louisa, Kenneth, Rikke, Morten, Diana, Susanne, Brian 

- suppl.: Peter,  

- personale: Jeanette, Tonny, Rie 

- ledelse: Helene, Susanne.  

- elever: Cecilie 6.a, Lærke 6.b Dalgas, Cecilie Munk 9.h Artium, Henrietta 6.x Bl 

- besøgende:        Henrik Thiesen fra ungeområdet.  

- Afbud: Louisa, Brian, Morten, Diana, Cecilie, Lærke, Henrietta, Kenneth 

Forældreinformation: Helene 

 

Pkt. 1 Besøg af Henrik Thiesen fra ungeområdet: 

Slides vedhæftet referatet. 

Skolen oplever, at der er god stemning, og afbalanceret atmosfære i ungdomsskolen i 

aftentimerne. 

Der er spørgsmål og anbefalinger fra forældrene i skolebestyrelsen til Henrik.  

Det er vigtigt at tage direkte kontakt til Søren eller Henrik, som står for 

Ungdomsskolen i Brande, hvis der er spørgsmål til noget konkret.  

 

Pkt. 2 Er der nogen, der har noget til eventuelt? 

Nej. 

 

Pkt. 3 Nyt fra eleverne: 

Artium: Der har været elevdemokratidag. Alle elevråd i hele kommunen mødtes på 

Artium. Eleverne blev blandet og kom rundt til 3 stationer. Eleverne skrev bl.a. 

beskeder til skolebestyrelsen. Eleverne lærte mange andre elever at kende. En god dag.  

Edina fra 7.d var med til mødet. Hun stiller op som elevrådsformand til næste års 

elevråd. 

 

Pkt. 4 Indkommet siden sidst og orientering fra ledelsen: 

Bilag vedhæftes. 

 

Pkt. 5 Nyt fra formanden: 

Intet at bemærke. 

 

Pkt. 6 Fra forældrevalgt bestyrelse: 

Der bliver spurgt ind til samarbejdet med SSP - og om der er fokuspunkter på 

Dalgasskolen?  

Der er opmærksomhed på enkelte årgange. Der har været møde med SSP. 

Efterfølgende afholdes et møde, hvor det noteres, i hvor høj grad problematikkerne 

kan adresseres.  

Der spørges også ind til vapes (e-cigaret).  

Det bliver yngre og yngre børn, som bruger vapes – generelt. Vi ser det ikke på 

Dalgasskolen. Debat om, at det er svært at ringe til andre forældre, hvis man har en 

viden om deres barn. Man kan aktivere SSP gennem skolen. Skolen laver en 

underretning, hvis der er vidtgående bekymringer omkring et barn. 



Susanne fra bestyrelsen har sendt skriv angående trafikken ved Artium til 

forvaltningen. 

 

Pkt. 7 Nyt fra personale på Skolerne: 

Blåhøj: Hele skolen har været på udflugt til Givskud Zoo. Eleverne lærte om løver, og 

det var en god dag. Derefter var der hygge og overnatning på skolen. Forældrene kom 

og sov på skolen med eleverne. 

Læsekurset er startet op. Der er flere belønninger, som eleverne kan opnå, når de har 

nået de faglige delmål. F.eks. har de været ude at spille rundbold.  

Forberedelsen af uge 22 med Miniby er i gang. Eleverne skal søge jobs i minibyen. 

  

Artium: 7. årgang har været af sted til basketball stævne. Der er nysgerrighedsuge i 

uge 20 – forberedelserne er i gang. Der kommer en bevægedag den 30. maj. 3. årgang 

afholder idrætsdag den 8. maj for Artium, Dalgas og Blåhøj, det afvikles på Blåhøj 

Skole. Der er snart eksamensstart på Artium. Det kræver mange ressourcer at afvikle 

eksamen på så stor en overbygningsskole som Artium. God ide at skrive ud, at andre 

årgange i den periode kan opleve flere vikarer i klasserne. 

 

Dalgas: Forårskoncert på Remisen den 11. april var en stor succes, hvor der var et 

stort musikalsk fællesskab. Uge 22 er også en skemafri uge på Dalgasskolen, 

planlægningen er i fuld gang. 

 

Pkt. 8 Status på skolebestyrelsesvalget: 

Der har været fredsvalg, og den nye skolebestyrelse træder i kraft den 1.august 2024. 

Den nye bestyrelse kommer til at bestå af: 

 

Dalgasskolen 

Peter Busk på Dalgasskolens SPC, Diana Roed Ladefoged, Rikke Meineche, 

Suppleant Uma Suganthan. 

Artium  

Louisa Jensby Aaen SPC, Tanja Drøscher Hansen, Kenneth Andersen, Michele 

Duedahl, suppleant Rikke Schweitz. 

 

Overlevering: Skolebestyrelsen inviterer de nye skolebestyrelsesmedlemmer med til 

næste skolebestyrelsesmøde, den nye bestyrelse konstituerer sig på første møde i 

august. 

 

Pkt. 9 Høringssvar vedrørende styrelsesvedtægten: Bilag er sendt ud. 

Skolebestyrelsen bakker op om den nye fordeling af forældre i skolebestyrelsen på de 

to Brande skoler, nu hvor Blåhøj Skole lukker ved udgangen af dette skoleår. Der 

formuleres høringssvar, hvor der ændringerne i styrelsesvedtægten anbefales. 

 

Pkt. 10 Budgetopfølgning. Bilag. 

Bestyrelsen har ikke spørgsmål til budgetopfølgningen.  

 

Pkt. 11 Eventuelt: 

 

 

 

Referatet godkendes: 


